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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. március 11. 
napján 15 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND: 
15.00 
Döntési javaslatok. 
- Makó és Térsége Ivóvízminőség-javító Projekt – KEOP 1.30/09-11-2011-0025 
- Első világháborús emlékmű restaurálására vonatkozó pályázat benyújtása 
- Csatlakozás a Föld Órája akcióhoz 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. március 11. 
napján 15 órai kezdettel megtartott rendkívüli nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vett: Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen van, az ülést 
megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó alapján. Van-e más javaslat? Aki 
egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 48/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
48/2014.(III. 5.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. március 11-i 
rendkívüli nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
15.00 
Döntési javaslatok. 

- Makó és Térsége Ivóvízminőség-javító Projekt – KEOP 1.30/09-11-2011-0025 
- Első világháborús emlékmű restaurálására vonatkozó pályázat benyújtása 
- Csatlakozás a Föld Órája akcióhoz 

 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
1. Napirend 
Döntési javaslatok. 
- Makó és Térsége Ivóvízminőség-javító Projekt – KEOP 1.30/09-11-2011-0025 
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Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
    polgármester               jegyző 

 
/A kérelmek és a befogadói nyilatkozat a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makó és Térsége Ivóvízminőség-javító Projekt kapcsán 
megérkezett a kérelem, hogy adjuk meg a tulajdonosi-vagyonkezelői hozzájárulást. A 
vagyonkezelői hozzájárulást azért kérik, mert bővíteni fogják a vízmű telepet. Javaslom, hogy 
adjuk meg. Más javaslat? Amennyiben nincs, aki egyetért a tulajdonosi-vagyonkezelői 
hozzájárulás megadásával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 49/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Makó és Térsége Ivóvízminőség-javító Projekt – KEOP 1.30/09-11-2011-0025 – 
tulajdonosi-vagyonkezelői hozzájárulás 
 
49/2014.(III. 11.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Makó és 
Térsége Ivóvízminőség-javító Projekt – KEOP 1.30/09-11-2011-0025 tárgyú előterjesztést és 
az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete KEVITERV AKVA Mérnöki 
Vállalkozási Kft. (5000 Szolnok, Boldog Sándor István körút 4.) kérelmére és részére a 
„MAKÓ TÉRSÉGE Ivóvízminőség-javító projekt” (KEOP-1.3.0/09-11-2011-0025) 
KISZOMBOR ivóvízminőség-javító munkáinak megvalósítására készült KISZOMBOR 
Vízmű telep 57/8/2013. munkaszámú Vízjogi létesítési engedélyes tervei alapján mint a 
Kiszombor 9/8, 111 hrsz. terület Vízmű telep létesítéséhez tulajdonosi-vagyonkezelői 
hozzájárulását megadja, és felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a tulajdonosi-
vagyonkezelői hozzájárulás aláírására. 
 
A határozatról értesül: 

- KEVITERV AKVA Mérnöki Vállalkozási Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
/Szirbik Imre képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A másik kérelem a 68,67 m3 mosóvízről szól, ami a IV. 
vízvédelmi kategóriára vonatkozó határértéket kielégíti. Kérik a befogadói nyilatkozatot, ami 
jelen esetben a belvízelvezető csatornát fogja érinteni. Készült egy befogadó nyilatkozat 
kiegészítésekkel: „Alulírott Szegvári Ernőné polgármester Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzata képviseletében nyilatkozom, hogy a „Makó és térsége ivóvízminőség-javító 
Projekt”, KEOP-1-3-0/09-11-2011-0025 azonosító számú projektben a települést érintő 
vízkezelés során a vízszűrő technológia visszamosásából származó, napi 68,67 m3 tisztított 
mosóvíz a vízmű telep melletti, 78 helyrajzi számú út mellett elhelyezkedő árokba 
bevezethető, amennyiben ennek a mosatóvíznek a minősége kielégíti a 28/2004. (XII.25.) 
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KvVM rendelet 2. sz. melléklete szerinti IV. vízvédelmi kategóriára vonatkozó határértékeket 
és azzal a feltétellel, hogy az árokba vezetett víz végső befogadóba továbbítása vagy 
szikkasztása - figyelembe véve a meglévő és érintett csapadékvíz-elvezető rendszer 
alkalmasságát - további vizsgálatra, valamint a szükséges feltételek megteremtésével és káros 
hatások nélkül megoldásra kerül. Az önkormányzat a feltételben meghatározott 
megoldásokhoz a költségvetéséből többletforrást nem biztosít, jelen nyilatkozatban anyagi 
kötelezettséget nem vállal. Jelen nyilatkozatot a Makó és Térsége Ivóvíz Minőségjavító 
Önkormányzati társulás megbízásából KEVIÉP Építőipari és Kereskedelmi Kft. és az A-HÍD 
Zrt. közös ajánlattevők, mint Kivitelező nevében eljáró KEVITERV AKVA Mérnöki 
Vállalkozási Kft. kérésére, Vízjogi létesítési engedély és kiviteli tervek készítése ügyében 
adtam ki.”  
 
Bacsa György alpolgármester: A mosatóvíz megfelel a rendeletben meghatározott értéknek? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem fogják megkapni az engedélyt, ha annak nem felel meg, 
akkor nem lehet beleengedni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Meg tudja azt valaki mondani, hogy ennek a mosatóvíznek 
milyen értékei lesznek? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A IV. vízvédelmi kategóriára vonatkoztatott határértéket 
ennek a víznek tudnia kell. 
 
Bacsa György alpolgármester: Nem szeretném, ha döntünk, és a végén kiderül mégsem jó a 
határérték. A 30 m3-ből is 68 m3 lett, lehet a 30 egységből lesz 45, ami nem fér bele. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha nem fér bele, akkor vízjogi engedélyt sem kapnak, oda 
nem lehet beleengedni. 
 
Bacsa György alpolgármester: Attól félek, hogy nem lesz engedély, és nem lehet 
beleengedni, hova helyezünk el napi 68 m3 vizet?  
 
Gazsi Gábor képviselő: Szennyezett mosóvizet jelent, ami tisztítás, ülepítés után a 
csapadékvíz-elvezető rendszerbe vezethető. Ezt még egyszer tisztítani kell? Ülepíteni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Először tisztítják, ülepítik, és ülepítés után vezetik bele. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Hol ülepítik? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van egy ülepítő. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Úgy képzeltem, hogy ez nem vezethető addig az árokba, mielőtt még 
egyszer meg nem lesz tisztítva a szennyeződéstől és ülepítik ott valahol. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt a technológiában meg kell oldaniuk. Ha le van tisztítva, 
akkor mehet az árokba, hogyha eléri a meghatározott vízvédelmi kategóriára vonatkozó 
határértéket. Ha ezt nem éri el, akkor megbukik a projekt is, mert nincs hova vezetni a vizet.  
 
Bacsa György alpolgármester: Garantálja valaki, hogy ebbe a IV. kategóriába belefér? 
 



 7 

Szegvári Ernőné polgármester: Ezt csak akkor lehet beleengedni azt árokba, ha ez tisztítva és 
ülepítve van és a határértéknek megfelelő. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha azt előtte 4 napig ülepíteni kell és csak úgy éri el a 
határértéket, azt hol lehet addig ülepíteni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Technológia, illetve ÁNTSZ engedélyezés kérdése. Az első 
menetben 30 m3 vízről azért beszéltek, mert az ÁNTSZ az első tervek készítése során még 
engedte, hogy a 38,67 m3 vizet még egy mosóvíznek fel lehessen használni. Utána az új 
előírás alapján nem lehet még egyszer mosóvíznek felhasználni, ezért ki kell engedni a 68,67 
m3 vizet. Biztos jogszabályváltozás volt, hogy ezt nem lehet. 
 
Bacsa György alpolgármester: Nehogy az önkormányzatra háruljon, hogy nekünk kell 
megoldani, mert nem tudjuk elhelyezni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor minden település nagy bajba fog kerülni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Akkor ez menni fog az árokba? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ebben az van megfogalmazva, hogy hozzájárulunk, akkor ha 
az ehhez kapcsolódó technológiákat kiépítik.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mi ez a technológia? Letesz egy csövet és folyik az árokba? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A nyilatkozatban az szerepel, hogy figyelembe véve a 
meglévő és érintett csapadékvíz-elvezető rendszer alkalmasságát, további vizsgálatra, 
valamint a szükséges feltételek megteremtésével és káros hatások nélkül megoldásra kerül. 
Úgy nem rakhat semmit bele az árokba, hogy az önkormányzattal nem egyezteti. Szerintem 
egy ároknak a becsövezése vízjogi engedély köteles. Anélkül, hogy az ATIVIZIG, a 
szakhatóságok ebbe ne szóljanak bele, nem lehet megcsinálni. Olyan engedélyes tervvel kell 
rendelkeznie, amihez mindenki hozzájárul és működő lesz ez a rendszer.  
 
Bacsa György alpolgármester: Benne marad a határértékben is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha határérték nincs, akkor nincs árokba vezetés se, akkor 
semmi nincs, de az nem az önkormányzat ügye. Meg kell tervezni, hogy a mosóvizet 
kivezetik a 43-as út mellé, vagy a Vályogos-tóba vezetik, de annak kiépítése 2.000,- Ft/m és 2 
km hosszan kellene kiépíteni. Valahová be kell árkolni, mert nem rakhatja bele a csatornába, 
mert leszűkíti a keresztmetszetet. Be kell építeni vagy az oldalfalába vagy olyan szabad 
területekre, ahol el lehet vezetni. Ez egyébként akkor lett volna jó, ha a csatornázással 
belerakják a csatorna mellé, jól működött volna. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem 15 cm-es csövet kell lerakni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt nem tudjuk megállapítani, mert erre előírások vannak. 
Figyelembe veszi a nyomást és a hosszt. Ezt be kell ásni a földbe, ez nem maradhat szabadon, 
az árok alján. Ennek kell kitalálniuk az eljárását, hogyan lehetne megoldani.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Naponta egy óra hossza alatt lemenne. 
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Gazsi Gábor képviselő: Amikor abbahagyta, nincs már víz, akkor kiürül az a cső? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az összes árok odagravitál akkor, ha letesszük az árok fenekére a 
csövet, akkor az is odagravitál.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem rakjuk a fenekére, ne tegyék oda. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Biztos vannak rá szakemberek, akik meg fogják oldani. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Egy colos csövön kimegy 3 óra alatt a 70 m3. Miért nem megy bele 
simán a víz az árokba? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azért, mert ez 68.000 l víz, és amikor a Mező utcán tele van 
vízzel az árok, és nagyon nehezen megy gravitáció útján le a Kiss Menyhért utca végére, arra 
még naponta ráengedjük ezt a mennyiséget, biztos, hogy az ott élőknek nem fog tetszeni. Az a 
baj, hogy vannak vizes és nem vizes időszakok. Azt biztos nem szavazom meg, hogy simán 
beleengedjük a Mező utcai árokba.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Mivel egy glóbusz ott van üresen, oda felnyomni nagy költség 
lenne? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az egyiket le kellene bontani, a másiknak kevés a kapacitása. 
A vízjogi létesítési engedélyt megkapják, de az a probléma, hogy vajon mire a 
használatbavételit meg kell, hogy kapják, akkora ez lezajlik-e? Ez még visszakerülhet testület 
elé is.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A falu összes szennyvize 110-es csövön megy át Makóra. Miért kell 
15 cm átmérőjű cső?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt mondta a tervező. Ez nem az önkormányzat dolga. A 
tervezőnek kell kitalálnia. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Amit a tervező kitalál, az itt fog lecsapódni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Közben egyeztetünk. 
 
Szirbik Imre képviselő: Folyamatosan nyomnák ki, vagy összevárják a 68 m3-t? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egy nap egyszerre. 
 
Szirbik Imre képviselő: Van akkora tartály, amiben tudja ülepíteni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tudja ülepíteni, mert készülnek majd medencék. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A felgyülemlett szennyet hova teszik? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megvan, hova fogadják be, a működtetőnek kell elhelyeznie.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az a szennyvíz mennyiség, amit magunk alá tettünk egész évben, 
nap mint nap, az nincs. Attól is félek, hogyha bejön nagyobb szárazság, az a talajvíz eltűnik és 
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ugyanúgy repedezni fognak a falak, mint mikor fent van. A házaknál mindenhol meg fog 
jelenni, mert azt a vizet minden évben magunk alá tettük.  
 
Bacsa György alpolgármester: Talán annyira nem. 100 éve századennyi víz ment magunk alá. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az utóbbi 20 évben gyorsult fel ennyire. 
 
Balázs Zoltán képviselő: 1975-ben volt a nagy belvizes év, utána megcsinálták az összes 
csatornát a 80-as évek elején, onnantól van melioráció, mert azzal tudták levinni a falu 
belvizét. Előtte években egész nyáron volt víz az árkokban. Olyan nyár szinte nem volt, hogy 
kiszáradjon az árok. Most megcsinálták a meliorációt és eltűnt a talajvíz.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez a melioráció szerintem, nem jól működik. Nagyon sokat 
panaszkodnak a gazdák, hogy nagyon vizes a földjük, amikor belvíz van. A külterületeken is 
van gond. Ha az árokba simán beengedjük a vizet, akkor sem fog nyáron a Vályogosig eljutni. 
Ha a Vályogosban bent tudjuk tartani a vizet, az csak a 15 vagy 8 cm-es csővel lehet, mert 
akkor megmentjük a belvíztől a falut, a másik, hogy tudjuk pótolni a tóban a vizet. Jó volna, 
ha a falun belül kitalálnák, hogy hova lehetne azt a csövet berakni, mert tudnánk pótolni a 
Vályogosnak a vízszintjét. Ez volna az ideális megoldás. Egyébként nem jut el odáig. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? Amennyiben nincs, aki egyetért a befogadói nyilatkozat megadásával, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 50/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Makó és Térsége Ivóvízminőség-javító Projekt – KEOP 1.30/09-11-2011-0025 – 
befogadói nyilatkozat 
 
50/2014.(III. 11.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Makó és 
Térsége Ivóvízminőség-javító Projekt – KEOP 1.30/09-11-2011-0025 tárgyú előterjesztést és 
az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nyilatkozik, hogy a „Makó és 
térsége ivóvízminőség-javító Projekt”, KEOP-1-3-0/09-11-2011-0025 azonosító számú 
projektben a települést érintő vízkezelés során a vízszűrő technológia visszamosásából 
származó, napi 68,67 m3 tisztított mosóvíz a vízmű telep melletti, 78 helyrajzi számú út 
mellett elhelyezkedő árokba bevezethető, amennyiben ennek a mosatóvíznek a minősége 
kielégíti a 28/2004. (XII.25.) KvVM rendelet 2. sz. melléklete szerinti  IV. vízvédelmi 
kategóriára vonatkozó határértékeket és azzal a feltétellel, hogy az árokba vezetett víz végső 
befogadóba továbbítása vagy szikkasztása - figyelembe véve a meglévő és érintett 
csapadékvíz-elvezető rendszer alkalmasságát - további vizsgálatra, valamint a szükséges 
feltételek megteremtésével és káros hatások nélkül megoldásra kerül.  
 
Az Önkormányzat a feltételben meghatározott megoldásokhoz a költségvetéséből 
többletforrást nem biztosít, jelen nyilatkozatban anyagi kötelezettséget nem vállal. 
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A Képviselő-testület a nyilatkozatot a Makó és Térsége Ivóvíz Minőségjavító Önkormányzati 
társulás megbízásából KEVIÉP Építőipari és Kereskedelmi Kft. és az A-HÍD Zrt. közös 
ajánlattevők, mint Kivitelező nevében eljáró KEVITERV AKVA Mérnöki Vállalkozási Kft. 
kérésére, Vízjogi létesítési engedély és kiviteli tervek készítése ügyében adta ki. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert arra, hogy Kiszombor 
Nagyközség Önkormányzata nevében és képviseletében eljárva a fentieknek megfelelő 
tartalmú nyilatkozatot aláírja. 
 
A határozatról értesül: 

- KEVITERV AKVA Mérnöki Vállalkozási Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Első világháborús emlékmű restaurálására vonatkozó pályázat benyújtása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester               jegyző 
 
/Az árajánlat a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Első világháborús emlékmű restaurálására vonatkozó 
pályázat benyújtása a következő döntési javaslat. Érkezett még egy árajánlat 955.000,- Ft + 
Áfa összegű. Be kellene adni a pályázatot. Ha nyer a pályázat, akkor még kérünk mástól is 
árajánlatot. Aki egyetért a pályázat benyújtásával bruttó 1.212.850,- Ft összegben, valamint a 
10 % önrész biztosításával, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 51/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Első világháborús emlékmű restaurálására vonatkozó pályázat benyújtása 
 
51/2014.(III. 11.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az első 
világháborús emlékmű restaurálására vonatkozó pályázat benyújtása tárgyú előterjesztést és 
az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az első világháború 
történelmi emlékeit őrző emlékművek rendbetétele, renoválása, helyreállítása témában a 
Közép- és Kelet-európai Történelem és Társadalom Kutatásáért Közalapítvány által kiírt 
felhívásra pályázatot kíván benyújtani az Önkormányzat tulajdonában lévő Kiszombor, Szent 
István tér 1151. hrsz-ú ingatlanon lévő első világháborús emlékmű restaurálására 
vonatkozóan.  
 

A Képviselő-testület a benyújtandó pályázat költségvetését 955.000,- Ft + Áfa, azaz bruttó 
1.212.850,- Ft összegben fogadja el.  
 

A Képviselő-testület a pályázathoz szükséges 10% önerőt, azaz bruttó 121.285,- Ft összeget 
az Önkormányzat 2014. évi költségvetésében eredeti előirányzatként biztosítja. 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a pályázat benyújtásához szükséges dokumentumok, valamint a 
szerződések aláírására. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Csatlakozás a Föld Órája akcióhoz 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester               jegyző 
 
/A felhívás a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Csatlakozás a Föld Órája akcióhoz. Ha szeretnénk, hogy 
abban az időszakban lekapcsolják a díszvilágítást, akkor megnézetjük, hogy külön le lehet-e 
kapcsoltatni. Ha lehet külön, akkor lekapcsoltatjuk, ha nem lehet külön, akkor le kellene az 
egész faluközpontot kapcsoltatni, azt nem javaslom. Aki egyetért a csatlakozással abban az 
esetben, ha a díszvilágítás külön lekapcsolható, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 52/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Csatlakozás a „Föld Órája” akcióhoz 
 
52/2014.(III. 11.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a csatlakozás a 
„Föld Órája” akcióhoz tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének szándékában áll csatlakozni a 
WWF Magyarország felhívásához, amely 2014. március 29-én a „Föld Órája” akció 
támogatásáról szól, amennyiben műszakilag megoldható a díszkivilágítás külön történő 
lekapcsolása a közvilágítástól. 
 
A határozatról értesül: 

- WWF Magyarország 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kaptunk egy felhívást a Magyar Labdarúgó Szövetségtől, 
hogy április 11-ig lehet pályázatot beadni 30 %-os önrész vállalásával műfüves futballpálya 
építésére. Az alábbi méretekre: 12 x 24 méteres grundpálya 16,8 millió Ft-ba kerül, az önrésze 
5,5 millió Ft; 20 x 40 méteres kispálya 32 millió Ft, önrésze 9,6 millió Ft; 40 x 60 méteres 
félpálya 68 millió Ft, önrésze 20,4 millió Ft; 111 x 72 méteres műfüves nagypálya 148 millió 
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Ft, 44,4 millió Ft az önrésze; 111 x 72 méteres élőfüves nagypálya 86 millió Ft.  
Szirbik Imre képviselő: A 111 x 72 méteres nem fér el, a 40 x 60 méteres férne el. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Milyen árban van? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 68 millió Ft és 20,4 millió Ft az önrésze.  
 
Szirbik Imre képviselő: A 40 x 60 méteres pályán még koncertet is lehetne tartani. Nagyon 
szépen meg vannak csinálva, vízelvezetés, kerítés, világítás. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatásul mondtam el, a következő testületi ülésre 
behozzuk. Egyéb kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A pincedomb felé vezető földút kié? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az önkormányzaté. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Felvágják a gazdák az utat. Akkor is az önkormányzaté vagy a 
gazdának illene megcsinálni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor is az önkormányzaté, de a nagyobb gazdák erre 
mindig odafigyeltek. Vannak olyan gazdák, akik rendbe teszik, hogy a kijárásukat és a 
többieket segítsék, ennek volt egy szokásjoga. Ha csak jogászkodunk, akkor ez az 
önkormányzaté. Most rossz az út nagyon? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Gyakorlatilag több helyen gyalog kell közlekedni, mocsáron jöttem 
keresztül.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nézessük meg, húzassuk el? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Még ne, ha nem esne eső, akkor pár napot kellene várni, szikkadnia 
kellene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyéb kérdés, észrevétel? 
 
Bacsa György alpolgármester: Kéthete Mórahalmon voltam polgárőrfórumon, melyen 
Csongrád és Bács-Kiskun megye polgárőrségei, rendőrkapitányságai és az Országos Rendőr-
főkapitányság munkatársai vettek részt. Elsősorban a migrációról volt szó. Ebben a két 
megyében katasztrofális dolgok vannak. A migrációba beleszámolják azokat, akik illegálisan 
lépik át a határt, és akik bent vannak az országban tartózkodási engedéllyel, de túlmaradtak és 
keresik. Óriási gond, hogy visszatoloncolni egyre kevesebbet lehet, mert rögtön kéri a 
menedékjogot, és mire azt elbírálják, 3-4 hónap. A 3-4 hónap alatt ötször meg fog szökni a 
menekülttáborból. Mindannyian tudjuk, hogy tranzit ország vagyunk, nem ide akarnak jönni, 
hanem Nyugat-Európába. Az osztrák csendőrök határon belül 4-5 km-en nagyon szigorúan 
ellenőriznek, és Magyarországot piszkálják, mert itt van a schengeni határ. Mindenkinek 
egybehangzó véleménye volt, hogy a szám nőni fog, drasztikusan. Csongrád megyében 
érintett Ásotthalom, Mórahalom, Bács-Kiskun megyében Bácsalmás környéke. Az illegális 
határátlépők 80 %-a a szerbektől jön át. Óriási Románia és Ukrajna felől a 
cigarettacsempészet. A kiszombori polgárőrök is képviseltetve voltak.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük a tájékoztatást. Tisztelt Képviselő-testület! Egyéb 
kérdés, észrevétel? Amennyiben nincs, köszönöm a megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 
 
 
 


